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PROTOKÓŁ NR XXXIX/2014 

z XXXIX zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

odbytej dnia 18 czerwca 2014 roku  

w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2. 

 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 10:00 otworzył i poprowadził XXXIX 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego IV kadencji. Powitał wszystkich radnych, 

Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Jakuba 

Jareckiego, Skarbnika Powiatu Dorotę Karbowiak, Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Świebodzinie i jednocześnie Sekretarza Powiatu Świebodzińskiego Tomasza Olesiaka, 

Dyrektora Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

Lidię Gintowt-Listowską, Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w 

Świebodzinie Arletę Miśkiewicz, Wójta Gminy Skąpe Zbigniewa Wocha, Wójta Gminy 

Lubrza Ryszarda Skonieczka, Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa, 

przedstawicieli prasy oraz wszystkich pozostałych obecnych na dzisiejszej sesji. Dodał, że 

nad porządkiem prawnym dzisiejszej sesji czuwać będzie Pani mecenas Bożena Długosz. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych na sesji 

obecnych jest 16 radnych, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne 

uchwały. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Radna Urszula Miara 

przybyła na salę posiedzeń o godz.10.08. Lista obecności osób zaproszonych stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że porządek obrad został przesłany 

radnym wraz z zawiadomieniem w obowiązującym terminie. (Zawiadomienie stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Zarząd Powiatu wnosi o uzupełnienie  

porządku obrad o dwa projekty uchwał tj. 

-  w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Budowa chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 1241F Buczyna – Zagaje, gmina Lubrza, dz. nr: 31/7, 31/8, 31/6, 32/1, 

117/4, 117/5, 117/2, 155/1, 155/2, 16, powiat świebodziński” (Druk Nr 464); 

- w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Przebudowa dróg 

powiatowych: nr 1242F i 1239F wraz z budową chodnika i ścieżki rowerowej na dz. nr: 161, 

356/2, 356/3 w m. Lubrza” (Druk Nr 465). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, co do propozycji 

włączenia do dzisiejszego porządku obrad tych dwóch projektów uchwał. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod 

głosowanie propozycję wprowadzenia do porządku obrad w pkt 7 ww. dwóch projektów 

uchwał. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 Radnych jednogłośnie (16za, 

0sprzeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w pkt 7 dwóch 

projektów uchwał: 
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-  w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 1241F Buczyna – Zagaje, gmina Lubrza, dz. nr: 31/7, 31/8, 

31/6, 32/1, 117/4, 117/5, 117/2, 155/1, 155/2, 16, powiat świebodziński” (Druk Nr 464); 

- w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Przebudowa dróg 

powiatowych: nr 1242F i 1239F wraz z budową chodnika i ścieżki rowerowej na dz. nr: 

161, 356/2, 356/3 w m. Lubrza” (Druk Nr 465). 

 

Radna Urszula Miara przybyła na salę posiedzeń o godz.10.08 i na sali obecnych było 17 

radnych. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał 

porządek obrad wraz z wprowadzoną zmianą, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 Radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad: 

1.Otwarcie Sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 462). 

4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Świebodzińskiego za 2013 rok: 

a) zapoznanie się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 

430); 

- sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 450); 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 451); 

- informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2013 roku (Druk Nr 426); 

b) odczytanie opinii komisji stałych Rady Powiatu; 

c) dyskusja; 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok (Druk 

Nr 459). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej; 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 463); 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego (Druk 

Nr 460). 

7. Podjęcie uchwał: 

1/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 4 w Świebodzinie 

ul. Piłsudskiego 48 (Druk Nr 455); 

2/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 5 w Świebodzinie 

ul. Żaków 3 (Druk Nr 456); 

3/w sprawie utworzenia Domu Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 (Druk Nr 457); 

4/w sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10 (Druk Nr 

458); 
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5/w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 2014  (Druk Nr 

461); 

6/w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Budowa chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 1241F Buczyna – Zagaje, gmina Lubrza, dz. nr: 31/7, 31/8, 31/6, 32/1, 

117/4, 117/5, 117/2, 155/1, 155/2, 16, powiat świebodziński” (Druk Nr 464); 

7/w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Przebudowa dróg 

powiatowych: nr 1242F i 1239F wraz z budową chodnika i ścieżki rowerowej na dz. nr: 161, 

356/2, 356/3 w m. Lubrza” (Druk Nr 465). 

8.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9.Przyjęcie protokołu obrad z sesji Rady Powiatu w dniu 27.05.2014r.  

10.Oświadczenia radnych. 

11.Sprawy różne. 

12.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 462) radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. (Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.) Następnie poprosił 

Starostę o uzupełnienie tej informacji. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – „Dodatkowo Zarząd odbył jedno posiedzenie w dniu 

wczorajszym. Z istotnych rzeczy to, iż zapoznano się z wynikami kontroli problemowych w 

Centrum Administracyjnym i w domach dziecka w zakresie prawidłowości realizacji budżetu 

za rok 2013, są zalecenia po kontrolne. Powiem tak, trochę niedopracowane kwestie związane 

z problematyką rachunkową oraz kontrolą zarządczą, ale myślę, że wszystko zmierza ku 

dobremu. Ciężki był zeszły rok dla tej instytucji z racji tych zmian organizacyjnych, które 

nastąpiły, ale które przecież też i trwają, dlatego są uchwały na sesji dzisiaj Państwu 

przedstawiane. Pierwszy przetarg na mieszkanie w Rogozińcu zakończył się 

niepowodzeniem, także przetarg kolejny został ogłoszony. Powołana została również komisja 

przetargowa do przeprowadzenia przetargu nieograniczonego na zaciągnięcie 

długoterminowego kredytu bankowego. Podpisano bilans skonsolidowany Powiatu 

Świebodzińskiego za rok 2013. Jeżeli będą jakieś pytania to służę.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionej 

informacji? Proszę bardzo Pan Radny Mirosław Algierski.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Na ostatniej sesji podjęliśmy uchwałę o zaciągnięciu kredytu i 

między innymi motywem zaciągnięcia tego kredytu było to, że zmierzamy do ugody z firmą 

POL-DRÓG Kościan, a dokończeniem byłoby to albo procedury, albo rozliczenia budowanej 

drogi między Skąpem a Łąkie. W związku z tym mam pytanie, ugoda została podpisana, jakie 

są warunki tej ugody, jak będziemy spłacać i mówmy szczerze, skąd weźmiemy na to 

pieniądze?” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Czy są jeszcze inne pytania do tej informacji? Nie ma, 

w takim razie proszę Pana Starostę o odpowiedź.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Ugoda została podpisana,  3.720.000 zostało przelane na konto 

firmy POL-DRÓG Kościan i dla komorników oczywiście część, i ten temat jest załatwiony 

natomiast, jeśli chodzi o ugodę w drugiej kwestii, czyli tych robót dodatkowych, to jest na 
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etapie wyliczeń z naszej strony wartości robót, które firma POL-DRÓG wykonała, bo do tej 

pory dysponujemy tylko ich wyliczeniami, jeżeli mamy zmierzać ku ewentualnej ugodzie, no 

to musimy mieć też swoje rzetelne obliczenia, także tak to wygląda. Natomiast zapłaciliśmy 

póki co gotówką, którą dysponowaliśmy i w momencie, kiedy myślę, że będzie się ten budżet 

układać tak nam do końca przez cały rok, w sumie mieliśmy zapisany procent rezerw, rezerw 

na zadania inwestycyjne, było prawie 3 miliony złotych. Natomiast to jest zapłacone w tej 

chwili z kredytu krótkoterminowego w koncie i będziemy porządkować przez najbliższe 

miesiące.” 

 

Radna Urszula Miara - „A gdybyśmy nie zawarli ugody, to koszt by był nieporównywalnie 

większy.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „To znaczy wracamy do tego, co mówiliśmy na ostatniej sesji, to 

mogłoby się na koniec roku skończyć przy przegranej apelacji nawet 6 milionami.” 

 

Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 4.  

 

Ad.4 
Radny Bogusław Motowidełko - „Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Może mały wstęp, 

bo jest to moje zapytanie skierowane do właścicieli spółki Nowy Szpital w Świebodzinie, 

poprzez Pana Starostę, tą drogą administracyjną. Powiat sprawuje opiekę zdrowotną nad 

mieszkańcami powiatu, jest to zadanie własne samorządu powiatowego. W ostatnim czasie w 

zeszłym tygodniu doszło do nagłych nieczytelnych zmian w zarządzie spółki. Nieczytelnych 

na tyle, że nie będę się posługiwał informacjami, czy opiniami niesprawdzonymi, dla mnie są 

one nieczytelne i nagłe, i nie wiem, czy nie mogą powodować pewnego zachwiania 

równowagi, co do opieki zdrowotnej w powiecie, gdyż Nowy Szpital w Świebodzinie jest 

główną placówką opieki zdrowotnej w powiecie, dlatego mam trzy pytania w związku z tym. 

Na ręce właścicieli spółki Nowy Szpital w Świebodzinie poprzez Pana Starostę proszę o 

skierowanie pytania pierwszego, dlaczego i czym powodowane są tak nagłe zmiany w 

zarządzie spółki, tym bardziej, że przez ostatni okres czasu w kontaktach z Panią Prezes 

informacje przez nią przekazywane, a także przez członka Rady Nadzorczej przekazywane 

przez Radną Urszulę Miarę nie wskazywało na to, że takie nagłe zmiany w zarządzie, w 

składzie osobowym nastąpią lub są jakieś na ten temat domniemania, domysły, zapytania to 

jest pierwsze. Drugie, co w związku z tym, że nastąpiły te zmiany w zarządzie, jakie są plany 

właścicieli spółki wobec spółki, plany związane z opieką zdrowotną w powiecie, a 

bezpośrednio plany funkcjonowania spółki Nowy Szpital, jako szpitala. Trzecie, czy w 

związku z powyższym są jakieś zagrożenia dla pracowników miejsc pracy z tym związanych i 

ich sytuacja społeczno-pracownicza w firmie? Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję, kto z Państwa radnych chciałby złożyć 

interpelację, zadać pytanie, bo odpowiedzi będziemy udzielać w punkcie 8. Pani Urszula 

Miara proszę bardzo.” 

 

Radna Urszula Miara - „Składam 49, 50, 51 interpelację, informacja dla prasy, skoro dla nich 

to jest ważne ile, kto złoży interpelacji. Nie ważne, że Rada dobrze pracuję i wszystko gra, no 

to numeruję swoje interpelacje. Pierwszą interpelację składam w sprawie przyznania, albo 

ponownego rozpatrzenia przyznania kwoty 32.000 tysięcy na remont dachu na budynku A w 

Domu Pomocy Społecznej w Jordanowie. Budynek ten zgodnie ze strategią funkcjonowania 

tej placówki za zgodą Zarządu, za zgodą Rady przystosowuje się na potrzeby podopiecznych 
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mężczyzn z problemami psychicznymi. Proszę Państwa bezsensem jest remontować 

poszczególne kondygnacje, gdy niestety dach przecieka i przy najbliższej silniejszej ulewie 

zostaną zalane poszczególne kondygnacje, po prostu nie ma pieniędzy, ale proszę, żeby nad 

tymi pieniążkami się pochylić.  

Następna interpelacja, proszę o przycięcie żywopłotu przy wyjeździe z ulicy Łęgowskiej na 

ulicę Świerczewskiego oraz zmianę usytuowania tablicy, bo tablica, plus ten przerośnięty 

żywopłot przysłania widoczność dla kierowców wyjeżdżających z ulicy Łęgowskiej.  

Następna sprawa byłabym wdzięczna, gdyby zastanowiono się nad sygnalizacją na ulicy 

Piłsudskiego w stronę Domu Kultury, żeby ewentualnie uruchomić tam prawoskręt na ulicę 

Głogowską przez zieloną strzałkę, bo niepotrzebnie tamowany jest ruch i przejazd w kierunku 

liceum na ulicy Piłsudskiego. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję bardzo w punkcie 4 Pan Radny Kazimierz 

Krajczyński, proszę.” 

 

Radny Kazimierz Krajczyński - „Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja teraz dostaję 

bardzo dużo telefonów, po prostu są bardzo wysokie trawy przy naszych drogach w lesie. Jest 

bardzo niebezpiecznie w nocy i w dzień, bo dziczyzna, dzikie zwierzęta przelatują i po prostu 

mieszkańcy mnie proszą, żeby jakoś tam przyspieszyć wykoszenie choć tej podstawowej przy 

samej drodze, żeby była lepsze widoczność.  

Druga moja interpelacja dotyczy akurat drogi krajowej, drogi krajowe, autostrady 

wybudowały ładny rozjazd do Lubrzy, ale wjeżdżając z Lubrzy na starą dwójkę po prostu jest 

usytuowany z lewej strony znak, po prostu on mógłby być na parkingu usytuowany jeden 

metr do tyłu do Lubrzy i by była bardzo dobra widoczność wjeżdżając z lewej strony na 

dwójce, bo tak naprawdę jest usytuowany tak, blisko, że jest mało widoczny wjeżdżając na 

dwójkę. Dziękuję bardzo.”  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję. Pan Radny Jarosław Wendorff.” 

 

Radny Jarosław Wendorff - „Szanowni Państwo! Ja chciałem jeszcze raz ponowić zapytanie 

do Pana Starosty w sprawie Wi-Fi tej tutaj zacnej sali. Odbywają się spotkania, które są 

ważkie dla naszego regionu, spotyka się tu wiele komisji, w XXI wieku nie wypada, żebyśmy 

nie mieli tutaj połączenia z internetem i często informacje, które trzeba szybciutko gdzieś tam 

wyciągnąć z internetu, zabierają zbyt dużo czasu, żeby przejść do innego pokoju, bo można je 

oczywiście uzyskać, ale to jest czas i dlatego bym bardzo prosił jeszcze raz Pana Starostę, 

żeby się przyłożył do tematu, żebyśmy weszli w XXI wiek z tą salą. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan radny Mirosław 

Algierski.”  

 

Radny Mirosław Algierski - „Ostatnio na dyżurze tydzień temu miałem kilka osób w związku 

z tym mam pytania Panie Starosto i do członków Zarządu. Pierwsze, czy jest możliwość 

ustawienia, chociaż jednej ławki, albo ławeczki między wiaduktem na ulicy Łużyckiej, a 

budynkiem numer 48. Tam po żadnej stronie, po prawej, lewej nie ma ławki, często ludzie 

schorowani, starsi chodzą do miasta, chodzą do przychodni i naprawdę latem akurat wypada, 

aby mogli usiąść. Ja miałem taki przypadek i byłem świadkiem odpoczynku schorowanej 

osoby na tablicy rozdzielczej, ona mi mówiła, Panie kiedyś tam była ławka koło Biedronki, 

zlikwidowali ją, bo tam pijacy byli, łobuzy byli, zabrali nam ławkę, a teraz nie mamy w ogóle 

gdzie usiąść i jak usiąść i w ogóle jak odpocząć. Tu nie chodzi o siadanie w sensie takim, 
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żeby nogę na nogę założyć, ale chodzi o odpoczynek dla tych ludzi starszych i naprawdę 

prosiłbym bardzo, żeby można było rozpatrzyć taką możliwość ustawienia takiej ławeczki. 

 

 Jak jestem przy chodnikach, albo drogach, to mam pytanie do tego, co miesiąc temu 

właściwie zadałem, ulica Kolejowa od wiaduktu w kierunku na targowisko, ta strona, gdzie 

mówiłem i symbolem, albo parafrazując te wypowiedzi mówiono, że to jest chodnik z „epoki 

kamienia łupanego”. Prosiłbym bardzo o ustosunkowanie się do tego, czy będziemy mogli 

coś zrobić w tej materii, czy nie.  

 

Następna kwestia, którą podniesiono, a która się powtarza od lutego. Ludzie starsi zgłaszają, a 

oni są właściwie nieraz mniej sprawni, a także mają wady, albo nie dosłyszą. Zgłaszają coś 

takiego, że w dalszym ciągu po mieście szczególnie młodzi rowerzyści jeżdżą chodnikami, 

oni stwarzają naprawdę zagrożenie dla tych starszych ludzi, oni nie mają takiego refleksu, że 

ustąpi i gdzieś tam schowa się i dlatego prośba do policji, wierzą Ci ludzie starsi, że policja 

będzie mogła niejako pouczyć, albo wskazać tym młodym ludziom, albo rowerzystom, żeby 

nie dopuszczali się tego, że chodnik jest dla nich, a nie dla pieszych.  

 

Następną sprawę mam Panie Starosto, jakby Pan był łaskaw i ustosunkował się do tych 

spraw, które zgłoszone były, jako praca Zarządu 3 miesiące temu, a dotyczyły one procedur 

sądowych, które były rozpoczęte. Tam kilka było rozpoczętych procedur sądowych, tą już z 

Kościanem właściwie kończymy, tam były jeszcze inne sprawy i bardzo bym prosił, żeby 

można było uzyskać informację, czy kończymy je w postaci, jakich wyroków sądowych, czy 

też idziemy na ugodę, albo pertraktujemy, żeby ewentualnie nasze zobowiązania nie były tak 

duże, jakie wynikają z tych postanowień. I inne pytanie, a dotyczy ono Powiatowego Urzędu 

Pracy. Jest nowy system pracy w Powiatowym Urzędzie Pracy, on wszedł w życie, inaczej 

powinien pracować Powiatowy Urząd Pracy, w związku z tym mam pytanie, czy Urząd 

Powiatowy jest przygotowany kadrowo i finansowo do takich zasad pracy, jakie określił Pan 

Minister? Jest to bardzo istotne, bo inaczej ma pracować, inaczej funkcjonować, członkowie 

Zarządu zapewne wiedzą i członkowie Rady, czy przy Powiatowym Urzędzie Pracy, 

natomiast ja mam pytanie, czy jest przygotowany do tego Powiatowy Urząd Pracy? To tyle, 

dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Pan Kazimierz Krajczyński.” 

 

Radny Kazimierz Krajczyński - „Panie Przewodniczący! Odbyło się posiedzenie komisji do 

spraw tej suszarni w Żelechowie, akurat sesja tym się zajmowała jednego razu wiele godzin, 

tak samo Komisja Rewizyjna. We wczorajszych Wiadomościach Lubuskich była informacja, 

na ten temat, ale to były informacja bardzo lakoniczna, bardzo bym prosił, żeby Pan 

Wicestarosta, który uczestniczył w tej komisji, żeby po prostu wysoką Radę poinformował 

troszkę szerzej. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że w punkcie tym mogą zabierać głos 

także pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji. Więcej pytań nie zgłoszono. Wobec tego 

Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 5. 

  

Ad.5       

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego 

za 2013 rok: 

a) zapoznanie się z: 
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- sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 

430); 

- sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 450); 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 451); 

- informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2013 roku (Druk Nr 426); 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

Powiatu Świebodzińskiego za rok 2013 (Druk Nr 430) zostało przesłane Radnym oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Zielonej Górze w stosownym terminie i było ono 

przedmiotem obrad poszczególnych komisji stałych Powiatu Świebodzińskiego. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu) Następnie Przewodniczący Rady udzielił 

głosu Panu Staroście. 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Szanowni Państwo! Jesteśmy po kolejnym roku budżetowym i 

generalnie tak szczerze powiedziawszy ja już jestem w kolejnych miesiącach, a nie to, co się 

działo w roku ubiegłym. 2013 rok, to przede wszystkim problemy reorganizacji naszej 

struktury tak naprawdę i tutaj duże słowa uznania dla szefów tych jednostek, którzy na takich 

pieniądzach, jakimi dysponujemy, przetrwali ten rok, często podejmując trudne decyzje, ale 

powiem tak. Wyszedł cało budżet domów dziecka, w oświacie przecież też ciągle borykamy 

się ze spadkiem subwencji oświatowej i to wszystko jest realizowane. Mało tych inwestycji 

było, ale tutaj przede wszystkim należy się cieszyć, że budynek przy ulicy Żaków znowu tętni 

życiem, bo nie ukrywam, że był to bardzo duży dyskomfort, kiedy ta szkoła stała przez rok 

nie użytkowana, udało się ponad milion złotych przeznaczyć na przygotowanie tego obiektu i 

myślę, że wiele lat, że wiele lat takim dzieciom wymagającym specjalnej naszej troski będzie 

on służyć. Z gminą Łagów wspólnie zrealizowaliśmy też takie zadanie, o którym się mówiło 

nie wiadomo ile lat - ulica Chopina, także nie straszy już ta część Łagowa turystów i myślę, 

że z tego należy się cieszyć. Nie będę się tutaj rozwodził nad poszczególnymi elementami tej 

naszej struktury. Powiem tylko tak, rok 2013, rok 2014 to też między innymi przygotowania 

do tego, co się będzie działo w latach następnych, prace dokumentacyjne, projektowe 

związane z ewentualnym pozyskiwaniem środków geodezyjnych myślę, że nie długo na sesji 

trzeba będzie przeanalizować jak jesteśmy przygotowani, w jakich kierunkach będziemy 

mogli iść i być może już rozpocząć też takie ważne inwestycje. Chciałbym podziękować za 

współpracę w realizacji tego budżetu przede wszystkim Pani Skarbnik, chciałbym 

podziękować Wicestaroście i wszystkim członkom Zarządu.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zaproponował, aby ewentualne pytania do sprawozdania z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 zadawać w ppkt. c, czyli dyskusja. 

Następnie stwierdził, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 430). 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel przeszedł do następnego podpunktu tj. zapoznania się ze 

sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 450). 

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu) Dodał, że sprawozdanie to zostało 

przekazane Radzie Powiatu w dniu 19.05.2014r. i niezwłocznie przekazane Radnym. Było 

ono też przedmiotem obrad poszczególnych komisji stałych Powiatu Świebodzińskiego. 

Zapytał, czy do tego sprawozdania są jeszcze jakieś dodatkowe pytania.  Pytań nie było, w 

związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu Świebodzińskiego 
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zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za rok 2013 i 

przeszedł do kolejnego podpunktu tj. zapoznanie się opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 

rok (Druk Nr 451). 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie tej opinii.  

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak odczytała uchwałę Nr 193/2014 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 14.04.2014r. o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk 451) zgodnie z 

załącznikiem nr 7 do protokołu. Opinia jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował Pani Skarbnik za odczytanie opinii i 

stwierdził, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Świebodzińskiego za 2013 rok (Druk Nr 451) a następnie przeszedł do kolejnego podpunktu 

tj. zapoznania się z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego za 

rok 2013 na dzień 31 grudnia 2013 roku (Druk Nr 426). (Informacja stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu) Wyjaśnił, że Zarząd Powiatu złożył tą informację do zapoznania się w ustawowym 

terminie i była ona przedmiotem obrad Komisji stałych. Nie zgłoszono żadnych pytań do 

przedstawionej informacji.  

Wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała 

się z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego za rok 2013 na 

dzień 31 grudnia 2013 roku (Druk Nr 426). 

 

Po wyczerpaniu podpunktu a) Przewodniczący Rady przeszedł do podpunktu b). 

 

b) odczytanie opinii komisji stałych Rady Powiatu; 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił poszczególnych Przewodniczących Komisji 

stałych o odczytanie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Krajczyński odczytał pozytywną opinię 

komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 26.05.2014r. zgodnie z 

załącznikiem nr 9. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Lesław Gordzelewski odczytał 

pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 18.06.2014r. zgodnie z załącznikiem nr 10. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Urszula Miara odczytała pozytywną 

opinię Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 

16.06.2014r. zgodnie z załącznikiem nr 11. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Katarzyna Osos odczytała pozytywną 

opinię Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu świebodzińskiego z dnia 

12.06.2014r. zgodnie z załącznikiem nr 12. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował za przedstawienie opinii i przeszedł do 

kolejnego podpunktu obrad. 
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c) dyskusja; 

  

Radny Mirosław Algierski - „Mam pytanie do Zarządu. W sprawozdaniu wynika z działu 

drogi i infrastruktura drogowa, że nie wykonaliśmy planowanych nakładów, czyli nie 

wykonaliśmy budżetu, nie wykonaliśmy tego planu. Plan był inny, wykonanie inne, w 

związku z tym mam pytanie, jakie były motywy i przyczyny, że nie wykonaliśmy akurat w 

tym dziale naszych zadań? Nie wykonaliśmy i dlatego mówimy o drogach, o chodnikach 

mówimy, powtarzamy a w roku ubiegłym ileś set tysięcy nie wykorzystaliśmy, pytanie, jak to 

było robione i dlaczego?” 

  

Starosta Zbigniew Szumski - „Jeżeli chodzi o remonty, plan wydatków był większy niż 

realizacja o 150 tysięcy, a wynika to po prostu z wstrzemięźliwości finansowej, to jest 

kwestia taka, że jeżeli chodzi o potrzeby, inaczej, po za tym pamiętajcie, że było zapisane 

trochę pieniędzy na Kiełcze i to myśmy na końcu nie zrobili, nie podpisaliśmy umowy, a 

generalnie czy milion, czy trzy, czy pięć, to wszystko jest do przerobienia.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „To 350 tysięcy nie zrealizowaliśmy. W związku z tym jaki był 

motyw tego, czy przerzuciliśmy te pieniądze na inny dział, no członkowie Zarządu, coś 

musiało być jakimś powodem.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Słuchajcie Państwo, budżet to jest system naczyń połączonych, 

jeżeli nie wydane zostało 130 tysięcy na Kiełcze, jeżeli dokumentacja projektowa była 

zapisana do wykonania w danym roku i przeszło to zadanie na następne, to stąd wynikają 

takie rzeczy i przesunięcia, nikt tych pieniędzy przecież nie zabrał. 1.200.000 tysięcy złotych 

wydaliśmy na remont Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, skąd te pieniądze się 

wzięły? Z subwencji oświatowej, która nie wystarcza na płace, także tak to wygląda, tak 

budżet funkcjonuje, to możemy zaraz jechać, że nie wykonaliśmy, nie wiem opłaty z 

podatków leśnych.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Ale wykonaliśmy za wieczyste użytkowanie z normą 160 %.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Proszę Państwa! Było pytanie, jest odpowiedź. Wydaje 

mi się, że ta kwestia została wyjaśniona. Pieniądze, które nie zostały wykorzystane w tym 

dziale z powodów, które zostały powiedziane, zostały zużytkowane przy remontach obiektów 

oświatowych.” 

 

Radna Alicja Hoppen- Anyszko - „Generalnie wszystkie przesunięcia, jakie są w budżecie, 

one są spowodowane tym, że często są planowane, tak, jak Pan Starosta powiedział, umowy, 

które są planowane do wykonania w danym roku, jeżeli ta umowa załóżmy wiemy, że zadanie 

nie będzie wykonane, jest przesuwane na przyszły rok i z tego powodu są nie wykonania, to 

jest tylko i wyłącznie ten powód. To nie jest tak, że zostają pieniądze faktyczne, a nawet, 

jeżeli zostają to wtedy trafiają, na tzw. wolne środki i wszystkie niewykonane pieniądze. Też 

borykamy się w powiecie cały czas, jako Zarząd borykamy się z dochodami, jeżeli chodzi o 

sprzedaż majątku wiadomo, jaka jest koniunktura na rynku, plany są ogromne, planujemy 

wiele inwestycji, niestety brak sprzedaży powoduje, że jesteśmy zablokowani. Także budżet 

jest elastyczny i niestety nie udaje się wykonać pewnych rzeczy, które zapisujemy, o które 

wnioskują radni to, co jest możliwe jest wykonane -  remonty szkół, drobne remonty szkół.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „W oparciu o realny pieniądz.” 
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Radna Alicja Hoppen - Anyszko - „Dokładnie. To, co jest zapisane, to są plany, tylko i 

wyłącznie plany, zawsze tak tłumaczę też wszystkim osobom, które mnie pytają, dlaczego 

budżet wygląda jak wygląda. Budżet to jest papier, papier wszystko przyjmie. Oczywiście, 

żeby to też nie zabrzmiało, że przyjmie wszystko i jest nierealne do wykonania, jest wszystko 

realne oczywiście, ponieważ musimy spełniać wszystkie wskaźniki, które narzuca na nas 

ustawa o finansach publicznych. W każdym bądź razie te wszystkie niewykonania to nie jest 

rzeczywiste niewykonanie, te pieniądze gdzieś zostały na kupce, zostały przesunięte, a jeżeli 

zostały, to one są, to one są i będą wykonane w tym roku.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję, mamy tutaj wyjaśnienia Starosty i członka 

Zarządu Pani Alicji Hoppen-Anyszko w tej sprawie. Proszę bardzo, czy w dyskusji w tym 

punkcie, ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos. Skoro nie widzę przechodzimy do 

punktu d). ” 

  

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok 

(Druk Nr 459). 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały w 

sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Świebodzińskiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok (Druk Nr 459) wraz z materiałami 

na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu) Zapytał, czy są pytania do 

projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono wobec tego Przewodniczący Rady odczytał 

treść projektu uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 Radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/291/2014 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Świebodzińskiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 14. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) Zapoznanie się ze stanowiskiem komisji rewizyjnej; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana 

Kazimierza Krajczyńskiego o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Krajczyński przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej z dnia 26.05.2014r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Świebodzińskiego zgodnie z załącznikiem 15 do protokołu. Komisja Rewizyjna wnioskuje o 

udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej za złożenie 

wniosku i przeszedł do kolejnego punktu.  

 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 363); 
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Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał uchwałę Nr 364/2014r Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 29.05.2014 r. w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego, dotyczącym 

udzielenia absolutorium Zarządowi zgodnie z załącznikiem nr 16. Opinia jest pozytywna. 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 460); 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 460) wraz z 

materiałami na sesję. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Był on również 

przedmiotem obrad poszczególnych Komisji stałych, które wyraziły pozytywne opinie.  

Zapytał, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono, zatem 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 Radnych większością głosów (14 za, 

0przeciw, 3wstrz.) podjęła uchwałę Nr XXXIX/292/2014 w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 18. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Gratuluję Zarządowi Powiatu uzyskania absolutorium 

za rok 2013 rok, życzę dalszych sukcesów i proszę o zabranie głosu Pana Starostę.” 

  

Starosta Zbigniew Szumski - „Serdecznie dziękuję za udzielone absolutorium. Mimo 

dwudziestoletniego stażu w samorządzie zawsze tego typu głosowania wywołują jeszcze u 

mnie dreszczyk emocji tzn. że chyba w rutynę nie popadłem. Serdecznie dziękuję.” 

O godzinie 11: 05 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do godziny 11:20. 

 

Po przerwie o godz. 11.20 Przewodniczący Rady wznowił obrady i stwierdził, że na stan 17 

radnych na sali obecnych jest 14 radnych, wobec tego Rada jest władna, aby podejmować 

prawomocne uchwały. Następnie przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad.7  

1/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 4 

w Świebodzinie ul. Piłsudskiego 48 (Druk Nr 455), który został przesłany radnym stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały. Pytań nie 

zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/293/204 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 4 w Świebodzinie ul. Piłsudskiego 48.  Uchwała 

stanowi załącznik nr 20. 
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2/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 5 

w Świebodzinie ul. Żaków 3 (Druk Nr 456), który został przesłany radnym stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały. Pytań nie 

zgłoszono, wobec tego  Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. Dodał, że na sali jest obecnych 15 radnych. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/294/2014 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 5 w Świebodzinie ul. Żaków 3. Uchwała stanowi 

załącznik nr 22. 

 

3/ Projekt uchwały w sprawie utworzenia Domu Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 

10 (Druk Nr 457), który został przesłany radnym stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały. 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „W uzasadnieniu do uchwały drukiem nr 455 następuje 

zmiana siedziby placówki na ul. Jeziorową 10 B i mówi się o 30 osobach. Ja rozumiem, że po 

podjęciu uchwały o 30 wychowankach, po podjęciu uchwały z druku nr 457, gdzie mówi się 

w uzasadnieniu, że wychowanków będzie 14, to znaczy się, że tych 30 poprzednio 

przeniesionych z siedziby jednej do drugiej już nie będzie, tylko w każdym domu będzie po 

14, dobrze rozumiem to? Czyli nadal będzie w tamtym 30, a w jednym i drugim pozostałym 

po 14?” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Czy są jeszcze inne pytania do projektu tej uchwały? 

Nie ma, to może ja Panią dyrektor poproszę o odpowiedź.” 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

Lidia Gintowt-Listowska - „Dom dziecka numer 4 będzie liczył 30 wychowanków, natomiast 

fizycznie na miejscu w budynku będzie 14 wychowanków, ponieważ pozostali 

wychowankowie są poza placówką w MOW-ach, 10 osób jest w MOW-ach, 2 osoby są w 

szpitalach, jedna osoba jest z tej dwójki w ośrodku monarowskim, 1 wychowanek jest w 

poprawczaku. Miejsc dla wszystkich mamy 30, natomiast fizycznie na miejscu będzie 14 

wychowanków.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze pytania do projektu tej uchwały. Więcej pytań 

nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/295/2013 w sprawie utworzenia Domu 

Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10. Uchwała stanowi załącznik nr 24. 

4/Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. 

Jeziorowa 10 (Druk Nr 458), który został przesłany radnym stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały.  
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Radny Bogusław Motowidełko - „W paragrafie 2 projektu statutu jest mowa o szczegółowej 

organizacji i zasadach funkcjonowania placówki, której regulamin określi Zarząd Powiatu. 

Mam pytanie, które dotyczy całego przejścia razem, bo oczywiście statut będzie 

organizacyjnie określał właśnie funkcjonowanie. Czy pracownicy z Żaków w tej samej 

liczbie, pracownicy z Piłsudskiego 40 w tej samej liczbie, znajdą zatrudnienie w myśl tego 

planowanego schematu organizacyjnego w trzech domach 4,5 i 6?” 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

Lidia Gintowt-Listowska - „Tak.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze pytania do projektu tej uchwały. Więcej pytań 

nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/296/2014 w sprawie nadania Statutu Domu 

Dziecka Nr 6 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10. Uchwała stanowi załącznik nr 26. 

 

5/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 

2014  (Druk Nr 461), który został przesłany radnym stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel  poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawkę 

do projektu tej uchwały. Autopoprawka ta została rozdana wszystkim Radnym przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji. Następnie poprosił panią Dorotę Karbowiak Skarbnika 

Powiatu o przedstawienie tej autopoprawki. 

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak przedstawiła autopoprawkę Zarządu Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 16.06.2014r. zgodnie z załącznikiem nr 28 do protokołu. Wyjaśniła, 

że autopoprawka do przesłanego projektu dodatkowo zwiększa dochody i wydatki o kwotę 

324.586 zł. Wynika to z wniosków jednostek powiatu świebodzińskiego o wprowadzenie do 

budżetu dochodów. I tak jak w autopoprawce DPS w Glińsku 7.500, DPS w Toporowie 

30.665, PZSTiZ zwiększa 10.000, natomiast wykreśla z planu dochodów i wydatków 1.470 z 

projektu polsko-niemieckiej wymiany młodzieży, SOSW zwiększa o 2.300, ZSO w 

Świebodzinie zwiększa o 10.825 W Starostwie zostaną zwiększone dochody i wydatki o 

kwotę 42.800. Ponadto zostanie skorygowany w Starostwie również projekt 

„Międzynarodowe spotkania przy sztuce w Niedźwiedziu.” Po podpisaniu umowy wartość 

tego zadania zmaleje o 4.434 złote. I również do projektu włączamy środki, które Powiat 

Świebodziński uzyska, jako 5% środków z Funduszu Pracy na koszty wynagrodzeń składek 

ubezpieczenia społecznego pracowników PUP w Świebodzinie pełniących funkcję doradców 

klienta. Zmiany te nie powodują zmiany relacji z art. 242 nadal zaplanowana w budżecie 

będzie dodatnia ta relacja na poziomie 700.289zł. W ślad za tymi zmianami § 2 uchwały 

zostanie zaktualizowany do kwot, które w autopoprawce zostały zaprezentowane. Dziękuję.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do wniesionej 

autopoprawki? 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „Właśnie w związku z tym 5% wprowadzeniem środków z 

Funduszu Pracy, czyli rozumiem, że to są środki zewnętrzne wprowadzone do nas do powiatu 
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w związku tym, że na podstawie zmian w ustawie o zatrudnieniu mówi się o funkcjach 

doradców klienta, tak to należy rozumieć?” 

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak - „Z informacji, jakie uzyskaliśmy z Powiatowego 

Urzędu Pracy, doradcy klientów zatrudnieni w Urzędzie Pracy mieli zabezpieczone płace w 

tym roku na kwotę przewyższającą te środki, które uzyskaliśmy. Zmiana ustawy nastąpiła w 

tym roku, ponieważ wcześniejsze zapisy dotyczące przekazywania nam 7% takich środków 

wygasły w tamtym roku.” 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „Rozumiem, czyli w tym przypadku kolejne 5% ma 

zabezpieczać to tj. 226 tysięcy.” 

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak - „Ale myśmy wcześniej to zabezpieczyli z własnych 

środków powiatu.” 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „I teraz mamy zwrot rozumiem z Funduszu Pracy.” 

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak  - „Środki z Funduszu Pracy do naszego budżetu.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są jeszcze pytania do 

wniesionej autopoprawki? Pytań nie zgłoszono, wobec tego poddał pod głosowanie przyjęcie 

autopoprawki Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 16.06.2014r. do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 2014.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 

16.06.2016r. do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Świebodzińskiego na rok 2014. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 2014 po 

uwzględnieniu autopoprawki. Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego odczytał treść projektu 

uchwały po autopoprawce, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/297/2014 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 2014. Uchwała stanowi załącznik nr 29. 

 

6/ Projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. „Budowa 

chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1241F Buczyna – Zagaje, gmina Lubrza, dz. nr: 31/7, 

31/8, 31/6, 32/1, 117/4, 117/5, 117/2, 155/1, 155/2, 16, powiat świebodziński” (Druk Nr 

464), który został dzisiaj wprowadzony do porządku obrad, stanowi załącznik nr 30 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały.  

 

Radny Mirosław Algierski - „Mam pytanie. Przepraszam bardzo, nie mam przed sobą planu 

na bieżący rok, czy my to planowaliśmy w tym roku, czy to jest sprawa aktualna sprzed 

miesiąca, dwóch miesięcy?” 
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Starosta Zbigniew Szumski - „Ale powierzenia realizacji zadania nie trzeba planować.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel – „To jest finansowane z budżetu gminy.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Z budżetu gminy wszystko?’ 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Na ten moment tak. Wójt chce 20%, ale o tym jeszcze 

będziemy rozmawiać, jak dostaniemy upoważnienie od Rady, czy to będzie 20%, może Wójt 

jeszcze spuści z tonu, będziemy rozmawiać.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Bo upoważniamy teraz do procedury?” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel – „Do realizacji zadania.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Zawieramy teraz taki kontrakt mówiący o tym, że jesteśmy 

skłoni współfinansować tak?” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Nie. Powierzamy realizację zadania najpierw.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „To jest zgoda, że na naszej drodze mogą coś robić bez 

zobowiązań finansowych.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Ja wiem, że to jest na naszej drodze. Powierzamy zrealizować 

zadanie, ale ze swoich środków, czy ze środków naszych?” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „Ze środków gminy.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Powierzamy realizację zadania w naszym pasie drogowym 

gminie Lubrza i tylko tyle na ten moment.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Paragraf drugi ogłasza, co będzie dalej.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „A jak będzie mowa o finansach, to będzie zmiana do naszej 

uchwały budżetowej i wtedy będzie jeszcze raz ten temat.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Więc projekt uchwały upoważnia do zawarcia 

porozumienia miedzy gminą Lubrza a Powiatem Świebodzińskim, które będzie regulowało w 

szczególności wzajemne rozwiązanie finansowe.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „Nim zostanie podpisane będzie musiała być zmiana do 

naszej uchwały budżetowej.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Rozumiem, ale teraz tak, dzisiaj czerwiec jest, a czy mamy 

jakieś propozycje ze strony na przykład Skąpego, czy Świebodzina z taką samą ofertą?” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „No to właśnie czekamy na tego typu oferty, tak byłoby 

najlepiej.” 
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Radny Mirosław Algierski - „Rzecz polega na tym, że my teraz zaplanujemy pewne rzeczy a 

później nie będziemy mieli środków.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Pan Wójt robi tutaj bardzo fajną rzecz, tworzy pewien 

precedens, że jeżeli się jest gospodarzem na danym terenie, to nie ma mieszkańców gminy i 

mieszkańców powiatowych, tak samo nie ma zadań gminnych i powiatowych, robimy drogę 

dla mieszkańców.” 

  

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Ja rozumiem, że Pan Wójt gminy Lubrza prosi o głos. 

Proszę bardzo.”  

 

Wójt Gminy Lubrza Ryszard Skonieczek - „Proszę Państwa! Dziękuję za udzielony głos. 

Chciałbym tutaj odpowiedzieć w tej kwestii, jeżeli mogę w imieniu tutaj Pana Starosty i 

również Pana Przewodniczącego. Generalnie na tym etapie występujemy o przyzwolenie o 

przekazanie gruntu pod budowę, czyli my, jako gmina Lubrza wchodzimy z naszymi 

środkami z budową, projektem, który mamy gotowy z pozwoleniem, które już mamy, 

wchodzimy z budową na teren powiatu. Oczywiście jednym z warunków zafunkcjonowania 

tego przedsięwzięcia jest udzielenie zgody Rady Powiatu i na tym etapie o to występujemy. 

Natomiast mamy pełną świadomość, że drogi powiatowe, które są rozrzucone w powiecie w 

takich nie dużych miejscowościach jak Buczyna, Zagaje musiałyby czekać bardzo długo na 

realizację takich właśnie przedsięwzięć, jakim jest chodnik, którego brakuje, bo są 

miejscowości, gdzie nie mamy jeszcze ani metra chodnika i mamy taką świadomość, że 

mieszkańcy tych miejscowości oczekują na takie inwestycje, a dla nich najmniej ważne jest 

to, kto inwestuje, liczy się chodnik. Więc no cóż, ze środków własnych praktycznie na dzień 

dzisiejszy, które mamy zabezpieczone w budżecie, przystępujemy do realizacji inwestycji. 

Jeżeli Rada w przyszłości podejmie decyzję, że w formie 10, 20 % o których tutaj wcześniej 

mówiliśmy, dołoży się do tego przedsięwzięcia, będziemy bardzo zadowoleni. Tyle 

chciałbym od siebie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze pytania do projektu tej uchwały. Pytań nie 

zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/298/2014 w sprawie powierzenia Gminie 

Lubrza wykonania zadania pn. „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1241F 

Buczyna – Zagaje, gmina Lubrza, dz. nr: 31/7, 31/8, 31/6, 32/1, 117/4, 117/5, 117/2, 155/1, 

155/2, 16, powiat świebodziński”. Uchwała stanowi załącznik nr 31. 

 

7/Projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Lubrza wykonania zadania pn. 

„Przebudowa dróg powiatowych: nr 1242F i 1239F wraz z budową chodnika i ścieżki 

rowerowej na dz. nr: 161, 356/2, 356/3 w m. Lubrza” (Druk Nr 465), który został dzisiaj 

wprowadzony do porządku obrad, stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały.  

 

Radny Mirosław Algierski - „Ścieżka rowerowa, mając doświadczenie, a szereg uwag było 

zgłaszane przez mieszkańców osiedla Łużyckiego dotyczących ścieżki rowerowej pomiędzy 

Świebodzinem a Chociulami, gdzie ścieżka rowerowa, to jest ścieżka rowerowa, nie można 

po niej chodzić, nie można tam ćwiczyć, biegać, gdzie rowerzysta ma pierwszeństwo, 
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rowerzysta ma prawo zepchnąć pieszego z tej ścieżki. Czy planując tutaj ścieżkę rowerową 

uwzględniamy taki aspekt, że ludzie będą po niej chodzić, biegać itd., żeby nie było fo pa, 

żeby jak teraz mamy sytuację tej ścieżki do Chociul. Jak to będzie rozwiązane ?” 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „Dodatkowe pytanie, czy mają tyle rowerów?” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Ja widzę, że w tytule jest chodnika i ścieżki rowerowej, 

więc będzie to ciąg jakby równoległy, tak?” 

 

Wójt Gminy Lubrza Ryszard Skonieczek - „Proszę Państwa, odnośnie pytania tutaj radnego, 

ostatnio dokupiliśmy 20 rowerów do szkoły do Zespołu Szkół. Ścieżka pieszo-rowerowa 

myślę, że dopuścimy ruch pieszy i rowerowy na tej ścieżce, czyli nie będzie to koligowało ze 

sobą.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Tak mówią przepisy. I teraz jest problem, żeby nie było sytuacji 

nerwowej i drastycznej.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Przepisy bardzo drastycznie obejmują ścieżki 

rowerowe, które prawdopodobnie uzyskały jakieś dofinansowanie ze środków zewnętrznych. 

A to jest ze środków tylko i wyłącznie budżetu gminy rozumiem, tak?” 

 

Wójt Gminy Lubrza Ryszard Skonieczek - „Mamy własne, ale mamy również środki z 

zewnątrz.” 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „Czyli tam policja będzie wręczać mandaty w razie „w”.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Czy nie można to nazwać ścieżką pieszo-rowerową? Tak jak 

jest na całym Dolnym Śląsku. Kto jechał, a był wicestarosta w Świdnicy, to chyba jak jechał 

to widział, że Dolny Śląsk ma w większości ścieżki pieszo-rowerowe i są oznakowane jasno, 

wyraźnie i nie ma problemu.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „Tak tylko. Kwestia jest tego typu, że jak gmina buduje 

ścieżki i ma być pieszo-rowerowa, to ona musi być standaryzowana i zgodna z przepisami i 

ona jest dużo szersza niż tylko rowerowa, albo tylko chodnik i teraz nie zawsze stać po prostu 

gminy na to, żeby budować i pieszo-rowerowe, bo pewnie wszyscy by chcieli mieć pieszo- 

rowerowe, ale idzie się po prostu po linii najmniejszego oporu budując często tylko 

rowerowe, a pieszy jak się tam zdarzy, no to trudno, musi zejść z drogi. To jest tylko i 

wyłącznie z tego powodu.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Kwestie terenu ja rozumiem i to jest normalne natomiast, żeby 

nie popełniać błędu.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „Ale to nie jest błąd, to jest po prostu oszczędzanie.” 

 

Radny Bogusław Motowidełko - „To Ci jak z kijkami idą to znaczy, że mają przepuścić tak? I 

mogą dostać mandat za to, że się poruszają po ścieżce rowerowej.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Mogą, przepis wyraźnie mówi mogą dostać mandat.” 
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Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Jest ścieżka rowerowa z Dąbrówki do Zbąszynka i 

według ostatniej informacji z policji to, jeśli jest oznaczone, że jest to ścieżka rowerowa 

pieszy musi ustąpić pierwszeństwa dla rowerzysty i to tyle. Natomiast policja nie karze 

pieszych za to, że idą ścieżką rowerową chyba, że przy jezdni jest chodnik, no to wtedy 

pieszy musi iść chodnikiem, a ścieżką rowerową poruszać się rowerzysta. Proszę bardzo 

Panie Wójcie.” 

 

Wójt Gminy Lubrza Ryszard Skonieczek - „Proszę Państwa! Nazewnictwo tutaj w tym 

momencie jest bardzo ważne, bo na klasyczny chodnik nie możemy pozyskać z zewnątrz 

środków, natomiast w momencie, gdy funkcjonuje nazewnictwo ścieżka pieszo-rowerowa, to 

możemy zapukać o środki i tutaj cały jest ten myk, aby pozyskać środki z zewnątrz.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Słuchajcie Państwo! Na poprzednim rozdaniu środków 

unijnych było tak, że Program Rozwoju Obszarów Wiejskich nie uwzględniał możliwości 

dofinansowania działań prowadzonych przez powiat i niby w tej nowej edycji ma być to 

zmienione i tam 63% na drogi lokalne będziemy mogli uzyskać, ale to generalnie tak szczerze 

powiedziawszy nie wiem skąd się takie rozwiązanie wzięło i zafunkcjonowało, przecież wiele 

innych mamy obszarów wiejskich w ramach struktur powiatowych i są takie, gdzie są tylko 

drogi powiatowe i nic tego nie zmieni. Także to jest dobre myślenie ze strony Wójta, bo jeżeli 

jest droga powiatowa na obszarze wiejskim, można dostać na to kasę z PROW-u, a my nie 

możemy dostać, to trzeba po prostu robić.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze pytania do projektu tej uchwały. Pytań nie 

zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIX/299/2014 w sprawie powierzenia Gminie 

Lubrza wykonania zadania pn. „Przebudowa dróg powiatowych: nr 1242F i 1239F wraz z 

budową chodnika i ścieżki rowerowej na dz. nr: 161, 356/2, 356/3 w m. Lubrza”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 33. 

 

Opinie Komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Starostę o zabranie głosu w tym punkcie. 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Ja sobie pozwolę na interpelację Pana Mirosława Algierskiego 

odpowiedzieć na piśmie, tak samo w przypadku interpelacji, zapytania Pana radnego 

Motowidełko, również Pani Urszuli Miarze odpowiemy na piśmie. Jeżeli chodzi o 

interpelację radnego Krajczyńskiego mamy trochę opóźnienie, jeżeli chodzi o przycinanie 

tych traw, bo jedna firma zrezygnowała z wykonania zadania i trzeba było powtórzyć 

procedurę przetargową i to ze 3, 4 tygodnie opóźniło, ale działamy już. Zjazd z Lubrzy na 192 

do realizacji do rozwiązania tematu. Chce Pan Panie Wicestarosto poopowiadać o 

Żelechowie? Dzisiaj trochę dysponujemy takim marginesem czasowym także proszę.” 

 

Wicestarosta Jakub Jarecki - „Szanowni Państwo! Wczoraj odbyła się rozprawa 

administracyjna, która dotyczyła sporu pomiędzy Panią R. a Panem P., a ta rozprawa było 

spowodowana przez to, że w miesiącu kwietniu Naczelnik Wydziału BOŚ był na terenie wsi, 

gdzie mieszka Pani R. i robił takie rozpoznanie wśród sąsiadów na temat hałasu emitowanego 
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przez gospodarstwo Państwa P.. Jednakże, że nie została poinformowana jedna ze stron, tzn. 

Pani R., WIOŚ zobowiązał nas do przeprowadzenia takiej rozprawy w obecności obydwu 

stron. Na tym wczorajszym spotkaniu była właśnie i pani R. i Państwo P.. To całe spotkanie 

prowadził Naczelnik Pan Cenin, był szef nadzoru budowlanego, był sołtys wsi, byli również i 

mieszkańcy. Jednak, żeby wprowadzić Państwa w meritum sprawy ten spór toczy się od 2002 

roku, a więc to już jest 12 lat i ten spór jakoś nie może dojść do końca, ponieważ kiedy 

wydawałoby się, że już mamy sprawę zakończoną, Pani R. nie zgadza się z tym i trzeba od 

początku całą procedurę przeprowadzać. Przez te lata, a o co chodzi, w zasadzie chodzi o 

emitowanie hałasu, które gospodarstwo Państwa P. emituje na sąsiednią posesję - na posesję 

Pani R.. 8 razy WIOŚ badał hałas i za każdym razem nie stwierdzał przekroczenia tego 

właśnie hałasu. Przy ostatniej rozprawie proponowaliśmy, i wczoraj również była propozycja, 

żeby zrobił to ośrodek niezależny to badanie hałasu, które my byśmy sfinansowali, ale Pani R. 

się na to nie zgodziła. Były wypowiedzi również i sąsiadów Pani R. i taki, może go 

przypomnę, głos sołtysa wsi, który powiedział, że wręcz gospodarstwo Państwa P. daje 

ludziom pracę, to jest po pierwsze, po drugie robi tam dużo dobrego, organizuje różnego 

rodzaju spotkania pod tytułem np. Dzień Dziecka robi tam imprezy itd. Nikt z sąsiadów nie 

poparł stanowiska Pani R.j. Wczoraj też również została zaproszona Telewizja Polska na to 

spotkanie, jednak Pan P. nie zgodził się, żeby to było filmowane, jednak telewizja pojechała 

również do miejscowości zamieszkania Pani R. i tam też prowadziła wywiady z 

mieszkańcami, którzy też wyrażali się negatywnie o postawie Pani R.. No niestety na tym 

wczorajszym spotkaniu nie doszliśmy do konsensusu, a więc sprawa nie została zamknięta. 

Sprawa jest w dalszym ciągu w toku. Muszę Państwu powiedzieć, że nagrywaliśmy wczoraj 

tą rozprawę, Pani R. już dzisiaj rano dzwoniła, że chce mieć to nagranie też do swoich, że tak 

powiem zbiorów, które skrętnie przechowuje i o których mówi. Ja stwierdziłem, że będzie 

protokół podpisany przez nią, albo nie podpisany. To tyle, z przykrością stwierdzam, że to 

wczorajsze posiedzenie nie przyniosło zamierzonego skutku, chociaż muszę Państwu 

powiedzieć, że Państwo P. naprawdę bardzo przychylnie się do Pani R. zwracali i chcieli, 

żeby tam doszło do konsensusu, żeby tam doszło do zgody. Jednak nie.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „A jeszcze, co do Wi-Fi, to będziemy załatwiać tą sprawę, bo na 

razie jakieś problemy są związane z bezpieczeństwem danych naszych i tu jest to do 

rozstrzygnięcia.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Dziękuję bardzo.” 

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołu obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniu 27.05.2014r.  

Uwag do protokołu nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XXXVIII/2014 z XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 27.05.2014r. został  

przyjęty. 

 

Ad.10 

Oświadczeń nie złożono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 

obrad. 

 

Ad.11 

Radna Urszula Miara - „Przepraszam za spóźnienie, ale właśnie byłam na posiedzeniu Rady 

Nadzorczej, chcę uspokoić, płynność zarządzania, płynność finansowa, bezpieczeństwo 
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pacjentów jest zabezpieczone. Proszę się nie martwić, takiego stanowiska ze strony Zarządu i 

dyrektora regionalnego, że złożyli rezygnację, należało się spodziewać. Najoględniej powiem 

zmęczenie materiału, a wszystko co trzeba na terenie Świebodzina będzie funkcjonowało, 

podjęte i zaplanowane inwestycje będą miały miejsce. Także proszę się nie martwić i 

uspokoić mieszkańców. Dziękuję.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „Przy tak dobrej informacji chciałbym następną usłyszeć dobrą 

informację, ale mam pytanie do Pana Starosty. Obserwuje pracę tak zwanym remonterem, 

czyli to, co Państwo widzicie na drogach w niektórych przypadkach, gdzie jest taki grysik i 

mam wrażenie, nie wiem, a chciałbym być utwierdzony faktami, że trochę mniej stosujemy, 

albo mniejszą warstwę stosujemy tego niż w latach poprzednich. Jak to się rozlicza, rozlicza 

się te prace powierzchnią, czy rozlicza się pracę zużytym materiałem, czyli tonami zużytej tej 

masy płynnej? Bo ja obserwuję i widzę na ul. Poznańskiej, że warstwa ta jest o wiele 

mniejsza niż w niektórych latach na ulicy Łużyckiej albo Sulechowskiej. Mówię szczerze i 

czy to jest tak, że oszczędnie robimy?” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Jest rozliczane masą przede wszystkim, jest pilnowanie tego, 

żeby to było racjonalnie wykonywane i szczerze powiedziawszy w interesie firmy jest 

właśnie to, żeby jak najszybciej się tej masy pozbyć i jechać do domu z zarobionymi 

pieniędzmi. Natomiast i w zeszłym roku, i w tym roku uważam, że jest to pilnowane aż do 

bólu, bo zajmuje się tym człowiek, który akurat charakterologicznie pasuje do takiej firmy i 

do takich przepychanek.” 

 

Radny Mirosław Algierski - „No to ja rozumiem, my musimy pilnować to jest nasz interes. 

Moglibyśmy zrobić taką statystykę i byłoby dobrze, 3 lata temu ile ton wylanych, a ile w tym 

roku będzie wylanych? Czy jest więcej, czy mniej? Tonami lejemy, nie powierzchniami, ale 

tonami.” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „W tym roku zima była o wiele, wiele łaskawsza, o tak powiem, 

bo to nie zawsze jest tak, że jak nie ma śniegu, to czasami jest to bardziej katastrofalne dla 

dróg niż to, że śnieg przysypie i są w miarę stabilne warunki pogodowe przez cały sezon. 

Najgorsze są wahania temperatur i woda, która rozwala te drogi. Generalnie rzecz biorąc te 

remontery tutaj na samym mieście były użyte, dlatego, że w miarę dobry tutaj stan jest, 

natomiast są miejsca, pobojowiska w różnych rejonach powiatu i mamy nadzieję, że to się 

uda nam poprawić sytuację. A powiem tak ile by masy nie kupić, to byśmy ja wykorzystali.” 

 

Radny Marcin Minta - „Ja chciałem tylko zapytać, bo jakiś czas temu zakupiliśmy takie 

narzędzie komunikacji smsowej. Chciałem zapytać, jakie jest zainteresowanie mieszkańców 

w rozbiciu na poszczególne gminy i ewentualnie, czy nie można rozważyć tego, żeby w 

każdej gminie był koordynator, który by takie informacje do poszczególnych grup, czyli do 

każdej gminy mógł wypuszczać. Po prostu chodzi o to, żeby ta informacja docierała jeszcze 

szybciej, jeśli ona ma jakąś tam wagę i jest pilna. Dziękuję.” 

 

Sekretarz Powiatu Tomasz Olesiak - „Jeżeli chodzi o system SISMS, to dane na temat ilości 

pobranych aplikacji mogę przedstawić, jak będzie Wi-Fi na sali, musiałbym mieć dostęp to 

wtedy szczegółowo odpowiem na to pytanie. Jeżeli chodzi o koordynatora, to powiem tak. 

Zostało zorganizowane spotkanie tutaj na sali sesyjnej, byli obecni przedstawiciele 

wszystkich gmin, wszystkie gminy otrzymały taką informację, że mogą stosowne wiadomości 

przysyłać do nas, my te wiadomości będziemy zamieszczać właśnie w tym informatorze, tak 
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to od początku funkcjonuje i jedne gminy są bardziej aktywne, drugie mniej. Nie nam jakby 

mobilizować tych nazwijmy to koordynatorów do częstszego przesyłania tych informacji. 

Natomiast tak jak mówiłem na początku i jeszcze raz powtórzę, jeśli chodzi o liczbę 

podanych aplikacji, to zapraszam do góry, jak będę miał dostęp do internetu, to na to pytanie 

mogę udzielić odpowiedzi, ponieważ tam jest tabelka, świeci się z poszczególnych gmin ile 

osób pobrało taką aplikację. Dziękuję.” 

 

Więcej osób chętnych do zabrania głosu w tym punkcie nie było, wobec tego Przewodniczący 

Rady Alojzy Jokiel przedstawił kilka spraw: 

- wpłynęła informacja Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, że w ramach budżetu na 

2014 rok udzielił Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego Parafii Rzymsko-Katolickiej 

pw. Macierzyństwa NMP w Zbąszynku dotację w wysokości 300.000 złotych na pokrycie 

kosztów zadania pod nazwą Chlastawa kościół pw. Narodzenia NMP (pismo to stanowi 

załącznik nr 35); 

- wpłynęła odpowiedź Wojewody Lubuskiego na podjętą uchwałę nr XXXVII/285/2014 Rady 

Powiatu Świebodzińskiego z dnia 22.04.2014r w sprawie przekazania skargi Pana S. G. na 

działalność Starosty Świebodzińskiego. Z odpowiedzi tej wynika, że zarzuty skargi nie 

znajdują potwierdzenia w materiale dowodowym zgromadzone w aktach sprawy i są tym 

samym bez zasadne. (pismo to stanowi załącznik nr 36 i jest dostępne do zapoznania się w 

Biurze Rady i Zarządu Powiatu); 

- w Gazecie Tygodniowej z 6 czerwca br. ukazał się artykuł pod takim tytułem „ Nieaktywni 

radni w powiecie”. W tym artykule jedynym kryterium aktywności radnych to jest ilość 

złożonych interpelacji. I takie kuriozum tu wyszło, że Starosta i Zarząd powiatu nie złożył 

żadnej interpelacji do siebie, po za tym jeden z naszych radnych, dotyczy to 

Wiceprzewodniczącego, w ogóle chyba nie brał udziału w pracach Rady, bo go tam nie 

wymieniano, pominięto w ogóle. Mieszkańcy to czytają, nie maja takiego rozeznania i o tyle 

to jest istotne, żeby się tego typu rzeczy więcej nie powtarzały.” 

Radca Prawny Pani Mecenas Bożena Długosz - „To jest nie zgodne z prawem prasowym, 

należałoby robić po prostu informację do tego dziennikarza. Zgodnie z prawem prasowym 

dziennikarz powinien rzetelnie ocenić sytuację zanim napisze artykuł, gdyby wszedł w 

przepisy po prostu samorządowe, to miałby ocenę, o czym pisze, a nie miał żadnej.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „ To znaczy tak. Artykuł wyraźnie sugeruje o 

nieaktywności radnych i jedynym jakby kryterium oceny jest ilość złożonych interpelacji no 

więc jest to pominięcie całej reszty, ale wydaje mi się, że radni rozmawiali z szefem tej 

gazety, jakie efekty tej rozmowy nie wiem.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „Ten dziennikarz w ogóle nie poczuwał się do winy, 

ponieważ powiedział, że on tylko i wyłącznie bazował na protokołach. On powiedział, że 

generalnie tyle było interpelacji wynikających z protokołów sesyjnych w ciągu 2013 roku. 

Także nie czuł nawet jakby tematu, bo ja próbowałam mu tak wyjaśnić od strony 

merytorycznej w ogóle funkcjonowanie samorządów.” 

 

Przewodniczący rady Alojzy Jokiel - „Ja myślę, że nie ma sensu prostować w prasie tych 

spraw, bo skutek będzie odwrotny od zamierzonego.” 

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko - „On obiecał, że cokolwiek tam napisze, tylko generalnie już 

się boję tego, co on napisze,” 
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Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Może na tym zakończymy ten problem. W związku z 

tym, że zbliżają się wakacje, może Pan Starosta jeszcze chciałby zabrać głos?” 

 

Starosta Zbigniew Szumski - „Tylko tyle, że kto ma wakacje, ten ma wakacje i w tym roku 

akurat wcale nie jest powiedziane, że sesji nie będzie w lipcu, także proszę brać to pod 

uwagę.” 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel - „Ja tak chciałem ogólnie powiedzieć, że nadszedł czas 

wakacyjny w związku z tym życzę Państwu dobrego wypoczynku, udanych wakacji. 

Według terminarza, gdzie przyjęliśmy plan pracy Rady następna sesja jest we wrześniu, ale 

to nie znaczy, że w lipcu, czy w sierpniu, jeśli będzie taka potrzeba i konieczność, nie będzie 

zwołana sesja.” 

 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Ad.12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 12: 10 zamknął 

XXXIX zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego IV kadencji. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Bernarda Czajkowska 

Przewodniczący Rady 

  (-) Alojzy Jokiel 

 

 


